
MUISTIO   16.5.2019 klo 8.15 – 9.30 Alajärven lukio 

 

KORKEAKOULUYHTEISTYÖ TEEMAVIIKON  4. – 8.5.2020 PUITTEISSA 

 

Paikalla: 

Alajärven lukio: Anne Yli-Sissala 

Kauhavan lukio: Janne Ylinen, Toni Uusimäki 

Lappajärven lukio:  Tarja Puro 

Vimpelin lukio: Anita Raitala 

Seinäjoen ammattikorkeakoulu: Tuija Vasikkaniemi (googlemeetin väityksellä)  

Vaasan yliopisto: -    Evijärven lukio: - Härmän lukio: - 

 

1. Kokouksen järjestäytyminen 

Puheenjohtajana toimi Tarja Puro ja muistion tekijänä Anne Yli-Sissala. Pienten teknisten ongelmien 

jälkeen saatiin mukaan myös Tuija Vasikkaniemi googlemeetin välityksellä. 

 

2. Edellisessä kokouksessa päätettiin, että lukiot  selvittävät opiskelijoiden toiveita teemaviikon 

osalta. Aloitettiinkin käymällä näitä toiveita läpi.  

Kauhavan lukio:  Opiskelijat olivat valinneet kiinnostavimmiksi aloiksi / koulutuslinjoiksi  

ammattikorkeakoulun puolelta: sosionomi, automaatio ja tietotekniikka, kulttuurituottaja, 

sairaanhoitaja, konetekniikka, tradenomi  ja rakennustekniikka.  Yliopiston puolelta eniten 

kiinnostivat:  Smart Energy, taloustiede, International  business, hallintotieteet, tuotantotalous.  

Yleisiä aiheita olivat robotiikka ja ohjelmointi. Erityismaininta:  mm. työpajat, ensiapu, laborointi ja 

kansainvälisyys. 

Alajärven lukio: Alajärvellä ei tehty mitään erillistä kyselyä opiskelijoille, vaan keskusteltiin 

opiskelijakunnan hallituksen jäsenten kanssa.  Alajärveltä toivottiin toiminnallisuutta, vierailuja, 

”leikkejä” tai tietovisatyyppistä infoa, kaikista aloista ”aitoa” tietoa siitä, millaista opiskelu oikeasti 

on, mihin ammatteihin alalta voi työllistyä jne.  

Vimpelin lukio: Vimpelistä ei noussut esille erityisiä aloja, mutta toivottiin, että opiskelijoita 

korkeakouluista on mukana, haluttiin tietoa, millaista opiskelu oikeasti on, toiminnallisuutta, ei 

pelkkiä luentoja. 

Lappajärven lukio: toivottiin mahdollisimman paljon eri alojen esittelyä, haluttiin saada käsitystä 

alan työpaikoista, ei messutyypistä. Viikon rakenteeseen liittyen: mahdollisimman paljon tietoa, 

suorat kontaktit . 

Tuija SeAMK:n puolelta oli ilahtunut, että eri alat kiinnostivat . Hän painotti, että tutoropiskelijat 

korkekouluista tulevat ilman muuta mukaan.  

 



3. Teemaviikon rakenne: 

Päätettiin pitää teemaviikon rakenne sellaisena kuin se edellisessä kokouksessa suunniteltiin.  

Keskusteltiin maanantaipäivän ohjelmasta:  

 1.  yleisesittely (opojen koordinoima ja hoitama) + opiskelijoiden tekemä kirjallinen suunnitelma 

jatko-opinnoista (voitaisiin palata myöhemmin) 

2.  Uraohjausjuttu (Vaasan yliopisto hoitaisi) 

3.  Itsensä johtamiseen liittyvä tunti  (SeAMK  ).  Alussa luentotyyppistä, sitten opiskelijat kertovat, 

mitä opiskelu vaatii, mikä muuttui opiskelussa lukioon verrattuna, voisi hyödyntää etäyhteyksiäkin. 

4.  Korkeakouluopiskelijat olisivat iltapäivällä (ehkä kolmeen alaan tutustumista toiminnallisesti) 

Mietittiin myös, voisivatko Alajärvi ja Vimpeli olla yhdessä jo maanantaina. 

 

Tiistain ja keskiviikon aikataulutus: kolme 1½ tunnin palikkaa 9-10.30, 10.30- 12., ruokailu, 12.30-

14. Keskusteltiin, että järjestettäisiinkö korkeakoulupäivät kolmessa toimipisteessä, jotta 

opiskelijamäärät eivät nousisi liian korkeiksi. Alajärvi-Vimpeli, Evijärvi-Lappajärvi, Kauhava-Härmä. 

Korkeakoulut selvittävät  vielä , onnistuuko kolme toimipaikkaa kahden sijaan. 

 

Torstai ja perjantai: Olisiko 3-4 alaa / päivä, jotka eri aloja kuin tiistaina ja keskiviikkona. Esim. 

Tekniikan, median, restonomin  ja terveydenhoitoalan tutustumiset olisi hyvä olla korkeakouluilla 

mm. tilojen ja välineistön vuoksi (labrat, opetusravintola ym.). Keskusteltiin tässä yhteydessä myös 

päivän pituudesta. Luultavasti matkaan pitää lähteä kouluilta ennen kahdeksaa ja takaisin kouluilla 

ollaan vasta kolmen jälkeen, mikä on vähän hankalaa kyydityksessä oleville opiskelijolle. 

 

4. Muut asiat: Janne Ylinen ilmaisi halunsa mennä tutustumaan korkeakoulujen labratiloihin. Sovittiin, 

että asianosaiset sopivat syksyllä ajan vierailulle.  

 

5. Rehtorit kokoustavat 3.6. Lappajärven lukiolla. Sovittiin, että mietitään Tuijan toiveesta seuraavan 

kerran suunnitteluryhmän kokoukseen, mitä halutaan tietää kansainvälisyydestä (kun opiskelijat 

olivat sitä toivoneet). Suunnitteluryhmä kokoontuu syksyllä. 

 

6. Pj päätti kokouksen klo 9.30 

 

 

 

 

 


